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Waarom de JOVD en niet een andere partij?
 
‘De JOVD staat voor verantwoordelijkheid. In 
dit leven krijg je veel mogelijkheden die wor-
den geschapen door de overheid. Je moet 
voor jezelf gaan uitmaken wat jij hiermee 
doet. De overheid zou zich moeten beperken 
in haar taken en de nadruk moeten leggen op 
eigen verantwoordelijkheid. De JOVD staat 
voor gelijke kansen, maar niet voor nivelle-
ring. Als het resultaat van deze gelijke kansen 
is, dat er armen en rijken zijn, maakt dat niet 
uit. Ik geloof in een beperkte rol van de over-
heid en denk dat mensen creatief genoeg zijn 
om zelf oplossingen te zoeken. Het is niet zo 
dat wij moeten stimuleren dat mensen lui 
worden. Dat is de reden waarom wij zeggen: 
houd de uitkeringen lager en hanteer een 
vlaktaks, zodat je niet gedemotiveerd wordt 
om hard te werken. Die focus op eigen ver-
antwoordelijkheid is wat mij aantrekt in het 
liberale gedachtegoed.’

Wat zijn je dagelijkse bezigheden als voor-
zitter van de JOVD?

‘Mijn taak is om de afdeling – Den Haag e.o - 
naar een hoger niveau te tillen en de liberale 
visie te ontwikkelen binnen de regio. Ik zorg 
dat de liberale visie onder jongeren wordt 
verspreid. We zijn een liberale leerschool, we 
zijn een platform. We hebben veel actieve le-
den, komen regelmatig in het nieuws, en ook 
in de gemeenteraad word ik gehoord. Als je 
vaak wordt genoemd, doe je het goed. We 

hebben 190 leden. Deze leveren een bijdrage 
en verwachten hier wat voor terug. We ma-
ken iedere maand een nieuwsbrief met een 
overzicht van activiteiten en een opiniestuk. 
De activiteiten zijn heel belangrijk, we orga-
niseren activiteiten met verschillende spre-
kers en op verschillende plaatsen. Alle activi-
teiten zijn beredeneerd op een liberale visie. 

‘Ik geloof in een beperkte rol van de over-
heid. Ik denk dat mensen creatief genoeg 

zijn om zelf oplossingen te zoeken.’ 

Mijn taak als voorzitter is het bewaken van 
het eindproduct van de persberichten. Ik 
zorg ook voor het stukje marketing, dat de 
JOVD gepromoot wordt op evenementen. Ik 
vertegenwoordig de afdeling op congressen 
en overzie de portefeuilles. Verder moet ik 
zorgen dat we via het beleidsplan werken. 
Ik heb het beleidsplan geschreven, de leden 
keuren dit goed, zij geven mij het mandaat 
om het voorzitterschap uit te voeren. Wij 
moeten volgens dit plan werken. We moeten 
sturing geven aan het secretariaat, politieke 
meningsvorming ontwikkelen en de voor-
lichting naar externe organisaties verzorgen. 
De financiën van de afdeling zijn ook heel be-
langrijk. We moeten kijken of we niet buiten 
de begroting vallen en hier niet overheen 
gaan. Tot slot ben ik het gezicht naar buiten 
toe, heb contact met andere afdelingen en 
zorg ik dat we ook in de gemeenteraad ge-
hoord worden.’
                         

Bij een thema als ‘Politieke Ambities’ kan een interview met een politiek actieve stu-
dent niet ontbreken. Leiden beschikt zelf over deze talenten. Één van hen is Jeroen 
Toet, afdelingsvoorzitter Den Haag van de Jongerenorganisatie Vrijheid en Democratie 
(JOVD).
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Volgt de JOVD altijd de standpunten van de 
VVD, of zijn er soms fricties tussen de twee 
partijen?

‘Nee, wij zijn onafhankelijk. Wij zijn één van 
de weinige organisaties die onafhankelijk 
opereren van de politieke partij. De VVD is 
voor de wietpas, wij zijn tegen. Wij maken 
de hypotheekrenteaftrek bespreekbaar, de 
VVD niet. Er zijn essentiële punten waarop 
wij verschillen van de VVD, en spreken ons 
daarvoor uit. Als de VVD niet liberaal genoeg 
is in onze ogen, zorgen wij ervoor dat de VVD 
weer scherp wordt. We zijn alleen gelieerd 
aan de VVD. Veel JOVD-leden stromen wel 
door naar de VVD. Mark Rutte is bijvoorbeeld 
van onze afdeling voorzitter geweest.’

‘Als de VVD niet liberaal genoeg is in onze 
ogen, zorgen wij ervoor dat de VVD weer 

scherp wordt.’

Gebruik je de kennis die je tot nu toe ver-
gaard hebt via de studie Bestuurskunde ook 
in jouw functie als voorzitter?

‘Ja, die gebruik ik absoluut. Ik kijk heel vaak 
naar formeel en informeel leiderschap. Door 
mijn studie heb meer inzicht in overheidsfi-
nanciën. Je leert de relevantie van een over-
heid inzien. Als liberaal ben je niet per defi-
nitie tegen een overheid, maar je maakt wel 
onderscheid tussen waar een overheid wel 
of niet nodig is. Ik denk  dat deze studie heel 
relevant is voor de maatschappij.’

Hoe bevalt het voorzitterschap je? Wat zijn 
de leuke en minder leuke kanten?

‘Het voorzitterschap bevalt me goed. Geen 
week is hetzelfde. Ik merk dat ik op heel veel 
fronten moet inspringen en controleren, 
maar dat hoort bij mijn taak en dat maakt 
het uitdagend. Het leuke eraan is dat je een 
visie mag bewaken en mensen heel erg kan 
motiveren door het geven van complimen-
ten. Ik houd ervan om mensen te motiveren 
en te enthousiasmeren. Het minder leuke 
aan het vak is dat ik soms ook hard en streng 
moet zijn. Als voorzitter moet je keuzes ma-
ken waarvan het bestuur denkt dat het in het 
belang van de afdeling is. Dat valt bij sommi-
ge mensen niet altijd goed. Jij bent het eerste 
aanspreekpunt. Slecht nieuws brengen is dan 
wel eens vervelend, maar het hoort erbij.’

Wat voor eigenschappen moet je bezitten 
om goed te functioneren in de politiek?

‘Je moet achter je principes staan maar daar 
ook van af durven wijken. Je moet niet con-
tinue aan je eigen mening vasthouden. Je 
hebt namelijk altijd te maken met minder-
heden en coalities. Daarnaast moet je focus 
blijven houden op ontwikkeling van jezelf en 
de maatschappij.’

Denk je dat bestuurskunde een goede oplei-
ding is om later te politiek mee in te gaan?
 
‘Ja, dat denk ik wel. Bestuurskunde is een 
goed fundament voor de kennis die je uitein-
delijk nodig dient te hebben als politicus. Met 
een bestuurskundige basis weet je meer over 
hoe de wetgeving in elkaar zit, hoe je sturing 
kan geven en waar je verantwoordelijkheden 
liggen. Bestuurskunde gaat echter ook veel 
verder dan alleen de politiek, je kunt ook in 
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het bedrijfsleven aan de slag. Ik denk dat ik 
als afgestudeerd bestuurskundige voldoende 
weet over de rol van de overheid en de re-
levantie van publieke organisaties binnen de 
samenleving. De basis als bestuurskundige 
is dat je van alles wat weet, en dit weet te 
combineren. Als politicus zou ik allerlei disci-
plines kunnen combineren om uiteindelijk de 
samenleving te kunnen besturen.’

Ambieer je een verdere politieke carrière?

‘Als mensen vertrouwen in mij hebben en de-
zelfde principes delen als ik, dan ambieer ik 
een politieke carrière. Als ik mensen niet kan 
raken, waarom zou ik het dan ambiëren? Als 
politicus fungeer je als verlengstuk van de sa-
menleving. Je hebt een achterban nodig. Er is 
geen normale sollicitatieprocedure om poli-
ticus te worden. Je moet in feite 100.000 sol-
licitatiegesprekken voeren om de stemmen 
van de samenleving te krijgen.’

Hoe is de samenwerking met andere jonge-
renorganisaties, met name de JS?

‘We hebben goede relaties met de andere 
politieke jongerenorganisaties. Regelmatig 
ontmoeten we elkaar en wisselen we van ge-
dachten over politieke thema’s en ook over 
samenwerkingsverbanden. De samenwer-
king met de JS is goed. Op landelijk niveau 
hebben de JOVD en de JS natuurlijk al voor 
het kabinet een eigen regeerakkoord gepre-
senteerd. Dat gebeurde al in een vroeg sta-
dium. Wij hebben als JOVD Den Haag e.o. 
echter meer te maken met de Jonge Socialis-
ten op lokaal niveau. De afdeling Den Haag/
Leiden van de JS heeft een periode stilgeze-
ten, maar leeft nu weer. We hebben veel in-
formeel contact met elkaar. Zo bezoeken we 
elkaar regelmatig op borrels en spreken we 

over actuele maatschappelijke vraagstukken 
op landelijk en lokaal niveau. En we zoeken 
ook naar samenwerkingsverbanden. Die 
hebben we gevonden. We hebben pas op 
ons initiatief een paarsdebat georganiseerd 
samen met de JS Den Haag/ Leiden. Zowel 
onze afdeling als hun afdeling mocht drie 
stellingen leveren. Het debat is zo goed be-
vallen, dat we hebben besloten om het om 
de twee maanden te organiseren. Door met 
elkaar in debat te gaan leer je dingen ook te 
beredeneren vanuit een andere context en 
leer je goed je mening te beargumenteren. 
De band met de JS is op lokaal niveau altijd 
erg positief. Ook met de Jonge Democraten 
en DWARS hebben we goed contact.’
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